
Indfødsretsudvalget

Til: Udlændinge- og integrationsministeren

Dato: 8. april 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

IFU alm. del

Spørgsmål 90
Kan ministeren afvise eller bekræfte, at ministeriet har en administrativ sagsgang, hvor
ministeriet med åbne øjne modtager ansøgninger, som på grund af manglende priorite-
ring et år senere ikke er blevet behandlet og derfor alene af den grund resulterer i afslag
på statsborgerskab, jf. ministeriet hjemmeside, hvor det ikke fremgår vejledningen, at der
skal ansøges to et halvt år før det fyldte 18. år af hensyn til Indfødsretskontorets 20
måneder lange sagsbehandlingstid, samt at ansøger den 21. juni 2019 specifikt beder
Indfødsretskontoret om at fremskynde sagsbehandlingen idet det anføres: Jeg har virke-
lig et stort ønske om at blive dansk statsborger, og jeg håber, at I vil prioritere min sag
højt, så jeg kan blive dansk statsborger inden jeg fylder 18 år i august 2020, jf. IFU alm.
del – bilag 113?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Susan Kronborg (RV).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Susan.Kronborg@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Marie Krarup
formand
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